
 

ACTA DE LA REUNIÓ DEL CONSELL DE SOLIDARITAT 

 

Convocatòria: 6 de maig a les 20 h al Centre Cívic de Malgrat 

 

Ordre del dia: 

1. Aprovació de l'acta anterior si s'escau  
2. Petició de suport econòmic per una expedició humanitària a Ucraïna 
3. Torn obert. 

 
 
Assistents per part d’entitats: 
Enric Zaldo, CUP 
Joaquim Aubanell, Mans Unides 
Josep Gelpí, Malgrat amb el Sàhara 
Montse Verdura, Amics de l’Índia 
Jordi Bayarri, Justícia i Pau 
Salvador Gras, Càritas 
Teresa Verdaguer, ERC 
Ramir Roger, ERC 
Míriam Reina, Alkaria 
Joan Bigas, Colors 
 

 
Per part de l’Ajuntament: 
Sarah Corpas, Regidora de Solidaritat 
Jordi Vila, Cap Àrea Qualitat de Vida 
 
 

La Sra. Corpas, Regidora de Solidaritat i Cooperació Internacional, obre la reunió a les 
20 h. 

 

1. Aprovació de l'acta anterior si s'escau  

El Sr. Vila llegeix l’acta de la reunió anterior i s’aprova per assentiment de totes les 
persones assistents. 

La Sra. Corpas proposa afegir a l’ordre del dia un nou punt sobre l’organització de les 
jornades solidàries, s’accepta per assentiment de totes les persones assistents. 

 

2. Petició de suport econòmic per una expedició humanitària a Ucraïna 

La Sra. Corpas explica de manera breu que el Sr. Martí Font, ha mantingut dues 
reunions amb ella mateixa i la Plataforma Malgrat Acull per sol·licitar ajut econòmic per 
una expedició a Ucraïna. Aquesta consisteix bàsicament en un viatge d’anada per portar 
material humanitari i un viatge de tornada traslladant persones refugiades. 

Es genera debat centrat en la conveniència de traslladar material enlloc que aquest se 
subministri de llocs propers. També es qüestiona la necessitat de fer els trasllats de 
persones refugiades amb mitjans privats, ja que són els organismes governamentals qui 
haurien d’estar fent aquesta tasca. 

En valora el fet que la convocatòria d’ajuts 2022 no està oberta i fins la tardor no es 
podria acordar atorgar cap ajut extraordinari, ja que aquesta iniciativa no és d’una entitat 
que formi part del Consell de Solidaritat. 



Algunes de les persones assistents opinen que és més adient que l’acció del Consell de 
Solidaritat se centri en millorar la situació de les persones que ja són a Malgrat. 

Càritas exposa que potencien la compra de materials sanitaris, aliments o roba al mateix 
lloc on fa falta i evitar el transport des d'aquí perquè, a més, rebaixar la petjada 
ecològica, sovint arribar la roba on no fa falta i va malmenada. Com també el tema del 
transport particular de refugiats, quan aquests ja tenien gratuït els desplaçaments en 
tren per molts països europeus. 

Es procedeix a votar si el Consell de Solidaritat ha de donar suport o no a aquesta 
iniciativa. 

S’obtenen 3 vots a favor, 5 en contra i 2 abstencions. 

Per la qual cosa el Consell de Solidaritat ACORDA: 

1. No recomanar a l’Ajuntament que doni suport econòmic a aquesta expedició, ja 
que la convocatòria d’ajuts no està oberta i cal prioritzar l’atenció a les persones 
refugiades que ja es troben a Malgrat de Mar. 

 

3. Organització de les jornades solidàries 

Es debat sobre el tipus de jornades solidàries que es volen dur a terme, els objectius i 
format.  

Es posa de manifest que cal preparar una activitat com aquesta amb l’antelació suficient, 
especialment si es volen dur a terme accions amb les escoles. 

Per la qual cosa el Consell de Solidaritat ACORDA: 

1. Instar les diferents regidories de l’Ajuntament que organitzin actes lúdics, 
culturals o esportius que valorin la possibilitat d’incorporar la recaptació de 
fons amb finalitats solidàries, que en el moment actual convindria que es 
destinessin a millorar les condicions de vida de les persones desplaçades 
per conflictes bèl·lics. 

2. Convocar un nova reunió del Consell de Solidaritat cap a finals de juny per 
tal que les entitats hagin tingut temps per preparar propostes per a 
l’organització de les jornades solidàries. 

 

Torn obert  

La Sra. Corpas informa que diferents serveis de l’Ajuntament estan treballant per fer 
possible la recuperació de bicicletes decomissades per la policia municipal per a 
finalitats solidàries. 

La Sra. Corpas exposa que l’Escola d’adults ha ofert classes de Català o Castellà a les 
persones refugiades provinents d’Ucraïna per als mesos de maig i juny.  

La totalitat d’aquestes persones ha optat pel Castellà.  

S’exposa que aquestes persones es troben en fase d’acollida zero. Això vol dir que no 
se sap per quan de temps poden restar a Catalunya i que probablement acabin sent 
traslladats a qualsevol altra part de l’Estat Espanyol. Es demana l’opinió a totes les 
persones assistents. 

De manera majoritària les persones assistents expressen que si s’escolaritzen infants 
en centres públics la llengua vehicular ha de ser el Català. 



 

Considerant que la finalitat de l’Escola d’Adults, a més d’oferir formació, té una vessant 
importat d’acompanyament emocional a l’alumnat i que les persones refugiades es 
troben en una situació d’incertesa, cap dels membres assistents al Consell de Solidaritat 
va trobar cap inconvenient en que l’Escola d’Adults ofereixi cursos de llengua Castellana 
a les persones refugiades si aquestes així ho prefereixen. 


